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ΔΗΜΟΤΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΔΙΑΒΟΥΛΕΥΣΗΣ 
 
  

ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ  
 

Από τα πρακτικά της  -2/2017- συνεδρίασης της Δημοτικής Επιτροπής Διαβούλευσης Δήμου 

Ήλιδας 

 

Αριθμός απόφασης: 4/2017 

2ο θέμα ημερησίας διάταξης: Υποβολή προτάσεων για την κατάρτιση του προσχεδίου του 

Προϋπολογισμού του Δήμου Ήλιδας οικ.έτους 2018 

 
 

  

 Στην Αμαλιάδα και στη Παπαχριστοπούλειο Δημοτική Βιβλιοθήκη Αμαλιάδας, 

σήμερα,  την 13η του μήνα Σεπτεμβρίου, του έτους 2017, ημέρα Τετάρτη και ώρα 19.00, 

συνήλθε υπό την προεδρία του Δημάρχου Ήλιδας κ. Χρήστου Χριστοδουλόπουλου στη 2η 

τακτική δημόσια συνεδρίαση η Δημοτική Επιτροπή Διαβούλευσης Δήμου Ήλιδας, που 

συγκροτήθηκε με την υπ’αριθμ.  148/2017 απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου, ύστερα 

από την με αριθμό πρωτ.  21931/01.09.2017  έγγραφη πρόσκληση του Προέδρού της,  η 

οποία κοινοποιήθηκε στα μέλη της επιτροπής (τακτικά και αναπληρωματικά) με έντυπο, 

ηλεκτρονικό και κάθε άλλο κάθε πρόσφορο μέσο καθώς επίσης αναρτήθηκε στην 

ιστοσελίδα του Δήμου και της Διαβούλευσης σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 76 του 

Ν. 3852/2010 και του κανονισμού λειτουργίας τής Επιτροπής (ΑΔΣ 491/2015, 566/2014), 

όπως ισχύουν. Σύμφωνα με την ανωτέρω πρόσκληση, έχουν επίσης αναρτηθεί στην 

ιστοσελίδα του Δήμου Ήλιδας και οι αντίστοιχες εισηγήσεις που αφορούν στα δύο θέματα 

ημερησίας διάταξης. 

 Παρόντος τού Προέδρού της Δημάρχου κ. Χρήστου Χριστοδουλόπουλου, 

διαπιστώθηκε πως υπήρχε νόμιμη απαρτία, δεδομένου ότι κατά την έναρξη της 
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συνεδρίασης παρόντες ήταν «22» σε σύνολο «42» μελών τού Προέδρου 

συμπεριλαμβανομένου και ονομαστικά οι: 

1.Σπυροπούλου Παναγιώτα (Αγροτικός Συνεταιρισμός Φρούτων, Λαχανικών, Σιτηρών, 

Ελαιολάδου Αμαλιάδας Νομού  Ηλείας - ΕΥΦΟΡΗ ΓΗ) 

2.Νικόλαος Φραγκιάς  (Αθλητική Γυμναστική Ένωση Αμαλιάδας "ΥΠΕΡΙΩΝ") 

3.Ανυφαντής Μιχάλης (Αθλητικός Σύλλογος ΤΑΕ-ΚΒΟ-ΝΤΟ Αμαλιάδας "Ο ΣΠΑΡΤΑΚΟΣ") 

4.Αποστολόπουλος Απόστολος (Ανθρώπινη Αλληλεγγύη) 

5.Καλύβας Σωκράτης (Δικηγορικός Σύλλογος Αμαλιάδας) 

6.Μπογιοπούλου Διονυσία (Εκπολιτιστικός Εξωραϊστικός Σύλλογος Απανταχού Καλιτσωτών 

"Ο ΑΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ") 

7.Ξύδης Αλέξιος (Ελληνικός Ερυθρός Σταυρός- Τοπικό Τμήμα Αμαλιάδος) 

8.Σιαψάλης Νικόλαος  (Εμπορικός Σύλλογος Αμαλιάδας) 

9.Παρασκευόπουλος Αντώνιος  (Επιμελητήριο Ηλείας) 

10.Βουρλούμη -Γεωργακοπούλου Ζωή (Κοινωφελές σωματείο για την προαγωγή του 

τουρισμού και του πολιτισμού Δ.Ήλιδας "ΠΥΡΡΩΝ Ο ΗΛΕΙΟΣ") 

11.Αλεξοπούλου Μαργαρίτα (Νομαρχιακή Επιτροπή Ηλείας Τεχνικού Επιμελητηρίου) 

12.Δέρβος Φώτιος  (Πολιτιστικός Σύλλογος Δαφνιώτισσας)  

13.Χρονοπούλου Βασιλική (Πολιτιστικός Σύλλογος Αυγείου "Ο ΦΥΛΕΑΣ") 

14.Χριστοδουλοπούλου Μαγδαληνή (Πολιτιστικός Σύλλογος Καλυβίων Ήλιδας " Η ΗΛΙΔΑ") 

15. Σπηλιόπουλος Παναγιώτης (Σύλλογος Εργαζομένων Δήμων Περιοχής Πρωτοδικείου 

Αμαλιάδας) 

16.Βασιλόπουλος Διονύσιος (Δημότης) 

17.Δούλος Χρύσανθος (Δημότης) 

18.Δρακόπουλος Γεώργιος (Δημότης) 

19.Κλάδης Παναγιώτης (Δημότης) 

20.Μπογιοπούλου Βασιλική (Δημότης) 

21.Φραγκογιαννοπούλου Παναγιώτα (Δημότης) 

 

Απόντες 

(Οι οποίοι δεν προσήλθαν αν και προσκλήθηκαν νόμιμα) 

Οι εκπρόσωποι των παρακάτω φορέων: 

1.Α.Ο. ΑΡΙΩΝ Αμαλιάδας  

2.Γ.Ν. Ηλείας- Ν.Μ.Αμαλιάδας 
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3.Επαγγελματικό Σωματείο Ξυλουργών - Επιπλοποιών περιφέρειας Πρωτοδικείου 

Αμαλιάδας «Η ΑΝΑΛΗΨΗ») 

4.Ιατρικός Σύλλογος Αμαλιάδα 

5.Κίνηση Ανεξαρτητων Νέων (Κ.Α.ΝΕ.) 

6.Οδοντιατρικός Σύλλογος Ηλείας 

7.Ομοσπονδία Επαγγελματιών Βιοτεχνών Εμπόρων Νομού Ηλείας 

8.Πανηλειακή Ομοσπονδία Σωματείων Πωλητών Λαϊκών Αγορών Ν.Ηλείας 

9.Σύλλογος Γεωπόνων Ελευθέρων Επαγγελματιών Ν.Ηλείας 

10.Σύλλογος Γονέων και Κηδεμόνων 2ου Δημοτικού Σχολείου και 2ου Νηπιαγωγείου 

Αμαλιάδας 

11.Σύλλογος Παραπληγικών -Κινητικά Αναπήρων Π.Ε Ηλείας 

12.Σύλλογος Πολυτέκνων Αμαλιάδας και Περιχώρων 

13.Σύλλογος Φίλων Δημοτικού Τραγουδιού "Ο ΜΩΡΙΑΣ" 

14.ΤΕΙ Δυτικής Ελλάδας – Τμήμα Τεχνολόγων Γεωπόνων 

15.Τοπικός Εξωραϊστικός και Εκπολιτιστικός Σύλλογος Κατοίκων Αρχαίας Ήλιδας "Η ΑΡΧΑΙΑ 

ΗΛΙΔΑ" 

Και οι δημότες: 

16.Βαρδακαστάνης Νικόλαος 

17.Θεοδωρόπουλος Ζήσιμος  

18.Κανελλοπούλου Φωτεινή  

19.Μπουσδούκου Θεοδώρα  

20.Σπυρόπουλος Παναγιώτης  

 
Στην συνεδρίαση κλήθηκαν να συμμετέχουν και ο αρχηγός της μείζονος 

μειοψηφίας κ. Ι.Λυμπέρης, ο οποίος ήταν απών, οι αρχηγοί της ελάσσονος μειοψηφίας κκ. 

Νικόλαος Διαμαντόπουλος, Αναστάσιος Σμέρος και Άγγελος Κολόσακας οι οποίοι ήταν 

απόντες  και ο Πρόεδρος του Δημοτικού Συμβουλίου κ.Α.Νικολακόπουλος, ο οποίος ήταν 

απών. 

Στη συνεδρίαση παρευρέθησαν οι Αντιδήμαρχοι Ήλιδας κ.κ. Ε.Παναγιωτόπουλος, 

Κ.Τσεριώνης, Γ.Ζάρρας, κα Στ. Γκουβίτσα, οι δημοτικοί σύμβουλοι κκ Χ.Βαλιανάτος και 

Σ.Τζουλέκης, ο Γενικός Γραμματέας του Δήμου Ήλιδας Λ.Πολυχρονόπουλος, η πρόεδρος ΔΚ 

Αμαλιάδας κ.Δ.Βαρελά, ο ειδικός συνεργάτης Δημάρχου κ.Δ.Λυγούρας και η δημοτική 

υπάλληλος Παν.Συριοπούλου για την τήρηση των πρακτικών.  
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Ο Πρόεδρος της Δημοτικής Επιτροπής Διαβούλευσης και Δήμαρχος Ήλιδας 

κ.Χρήστος Χριστοδουλόπουλος κήρυξε την έναρξη της συνεδρίασης, κάλεσε τα μέλη να 

καταθέσουν τις προτάσεις τους είτε προφορικά είτε γραπτά μέσα στις επόμενες μέρες 

(μέχρι τις 22-9-2017) και προχώρησε στην συζήτηση των θεμάτων ημερησίας διάταξης 

θέτοντας υπόψη του σώματος την εισήγηση της Δ/νσης Τεχνικών Υπηρεσιών σχετικά με το 

Τεχνικό Πρόγραμμα  Δήμου Ήλιδας οικ. έτους 2018, η οποία, όπως και η αντίστοιχη 

εισήγηση της Δ/νσης Οικονομικών, επισυνάπτονται στο παρόν πρακτικό και αποτελούν 

αναπόσπαστο τμήμα του. 

Ο Πρόεδρος ενημερώνοντας  τα μέλη της Επιτροπής σχετικά με το Τεχνικό πρόγραμμα του 

Δήμου Ήλιδας για το οικ.έτος 2018, ανέφερε ότι σκοπός του Τ.Π. είναι να 

προγραμματίζονται νέα έργα που θα χρηματοδοτηθούν από συγκεκριμένες πηγές (ΚΑΠ, 

ΣΑΤΑ, ΕΣΠΑ, ΙΔΙΟΙ ΠΟΡΟΙ, Π.Δ.Ε., Leader κα) ή να εντάσσονται νέα έργα με σκοπό τη 

διεύρυνση δυνατότητας διεκδίκησης χρηματοδότησης. Για τη κατηγορία  

«ΜΕΤΑΦΕΡΟΜΕΝΑ ΕΡΓΑ ΕΤΟΥΣ 2017» που  περιλαμβάνει πίνακα με τα προγραμματισμένα 

από το προηγούμενο έτος έργα, για τα οποία υπάρχει συγκεκριμένη χρηματοδότηση , αλλά 

δεν έχει συναφθεί ακόμη σχετική σύμβαση με εργοληπτική επιχείρηση, είπε ότι είναι έργα  

που είτε είναι έτοιμα για δημοπράτηση, είτε έχει γίνει η δημοπρασία αλλά δεν έχει 

υπογραφεί η σύμβαση είτε έχει κάποιες ελλείψεις η μελέτη και δεν έχει ξεκινήσει ακόμα. 

Για τα  «ΣΥΝΕΧΙΖΟΜΕΝΑ ΕΡΓΑ ΕΤΟΥΣ 2017», που περιλαμβάνει πίνακα με τα 

προγραμματισμένα από το προηγούμενο έτος έργα, για τα οποία έχει ήδη συναφθεί 

σχετική σύμβαση με εργοληπτική επιχείρηση, είναι δηλαδή όσα θεωρούνται υπό εκτέλεση 

έργα, αλλά και έργα που έχουν ολοκληρωθεί αλλά δεν έχει κλείσει ο φάκελος στην Τεχνική 

Υπηρεσία.  

 Κάλεσε τα μέλη της Επιτροπής να υποβάλλουν προτάσεις και σχόλια, οι οποίες θα 

αξιολογηθούν και ως έργα διεκδικούμενα. 

Εν συνεχεία αναφέρθηκε στα ΝΕΑ ΕΡΓΑ 2018  για τα οποία είπε ότι στο Τ.Π. 

περιλαμβάνεται η κατασκευή παιδικών χαρών και πλατειών τις οποίες ο Δήμος σκοπεύει να 

τις διεκδικήσει από το πράσινο ταμείο Για το ΤΕΙ είπε ότι τελικά η συμφωνία με του 

Υπουργείο Παιδείας και το ΤΕΙ Δ.Ελλάδας είναι να τελειώσει η σχετική μελέτη με 

χρηματοδότηση του Υπουργείου Παιδείας και εν συνεχεία με τη σύναψη προγραμματικής 

σύμβασης να ανατεθεί στο Δήμο Ήλιδας η υλοποίησή της. Εξ ού και το έχουν συμπεριλάβει 

στα ΝΕΑ ΕΡΓΑ 2018. Για τα έργα επισκευής και ενεργειακής αναβάθμισης στο Λαζαράκειο, ο 

Δήμος δεν διαθέτει τα χρήματα αλλά προσβλέπει σε ενδεχόμενη επιχορήγηση από το ΤΑΠ 

και πιθανή χρηματοδότηση από το «Μικρό Θησέα» του Υπουργείο Εσωτερικών. Τα έργα για 
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την οδοποιία και τη επούλωση λάκκων, θα χρηματοδοτηθούν από τις 450.000€ της ΣΑΤΑ 

ενώ το υπόλοιπο ποσό των 200.000€ θα χρησιμοποιηθεί για τη χρηματοδότηση μελετών 

για την διεκδίκηση έργων από το ΕΣΠΑ. Για το έργο που αφορά τη κατασκευή οδών στο 

ΧΥΤΥ (υπ.αριθμ.2) χρηματοδοτείται από το ΠΔΕ του ΥΠΟΜΕΔΙ. Είναι έργο διαδημοτικό, 

εξυπηρετεί όλο το νομό και έχει τρία τμήματα. Για το κτίριο Λεχουρίτη οι εργασίες 

περάτωσης προχωρούν ώστε να φιλοξενήσει την αίθουσα συνεδριάσεων του δημοτικού 

συμβουλίου, το γραφείο της γραμματείας, το γραφείο του Προέδρου του Δ.Σ. και το 

γραφείο παρατάξεων ενώ στο ισόγειο θα φιλοξενηθεί το ιστορικό αρχείο της πόλης. Για το 

Περίπτερο-αναψυκτήριο φράγματος Πηνειού, ανέφερε ότι η χρηματοδότηση έχει 

σταματήσει με τη διάλυση της εργολαβίας και είναι εν αναμονή της ένταξης στο ΠΔΕ 

Περιφέρειας Δ.Ελλάδας για την αποπεράτωσή του. Για τις αναπλάσεις πλατειών 

Ανεμομύλου και Εργατικών Κατοικιών, η χρηματοδότηση αναμένεται από το πράσινο 

ταμείο όπως επίσης έχουν ενταχθεί στο Τ.Π. και η κατασκευή πλατείας σε υποβαθμισμένες 

περιοχές του Δήμο όπως η Καραμαλού και η συνοικία Παπακαυκά ενώ η χρηματοδότηση 

για τη πλατεία Σαβαλίων θα είναι από τη ΣΑΤΑ. Αναμένεται η έκγριση από το ΤΑΠ για το 

Μπεκιάρειο στο Χαβαρι ενώ για την ενεργειακή αναβάθμιση της Βιβλιοθήκης Αμαλιάδας 

αναμένεται η προκήρυξη κάποιου προγράμματος για να προχωρήσει το έργο. Ανέφερε ότι 

υπάρχει πρόνοια για τη διαμόρφωση  χώρων στάθμευσης μετά την παραχώρηση 

οικοπέδων ιδιωτών αφιλοκερδώς ενώ για τον καθαρισμό των χειμάρρων η ανάγκη 

υλοποίησης είναι επιτακτική ειδικά μετά τις πρόσφατες πυρκαγιές ενώ ο Δήμος Ήλιδας έχει 

κηρυχθεί σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης. Για το έργο αναβάθμιση οδοφωτισμού –

εξοικονόμηση ενέργειας, εντός των ημερών βγαίνει η προκήρυξη για να προχωρήσει η 

φωτοτεχνική μελέτη και εν συνεχεία ακολουθεί η δημοπράτηση του διεθνούς διαγωνισμού 

ύψους περίπου 5εκατ.ευρώ με τη διαδικασία της αυτοχρηματοδότησης. Για το Τοπικό 

Σχέδιο Διαχείρισης Απορριμμάτων είπε ότι ο Δήμος έχει καταθέσει σχετικό σχέδιο ύψους 

25 εκατ. ευρώ. Από αυτά ευελπιστεί στην χρηματοδότηση του Δήμου από τη Περιφέρεια με 

κονδύλι ύψους 500.000€ για τη δημιουργία ενός πράσινουν σημείου στη πόλη, την 

υπογειοποίηση κάδων και τη προμήθεια καφέ κάδων. Για τη κατασκευή στεγάστρου 

κερκίδας στο Δημοτικό στάδιο έχει υποσχεθεί η Γενική Γραμματεία Δημοσίων Έργων τη 

σχετική χρηματοδότηση ενώ για τα έργα στο κλειστό η χρηματοδότηση προβλέπεται από τη 

Περιφέρεια και ίδιους πόρους. Για τη κατασκευή τμήματος περιφερειακής οδού 

Αμαλιάδας, ανέφερε ότι σε ένα τμήμα της , ανάμεσα   σε δύο κόμβους, πρέπει 

υποχρεωτικά να γίνει ένα κομμάτι (της περιφερειακής) καθότι εκεί είναι η είσοδος στην 

πόλη.  
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Για τα έργα ηλεκτροδότησης και ανάπλασης στις πυρόπληκτες περιοχές, 

προβλέπεται χρηματοδότηση από το ταμείο Μολυβιάτη ενώ πρόβλημα υπάρχει για το 

Γυμνάσιο Σιμόπουλου που έχει υποστεί ζημιές από τον σεισμό και λειτουργεί στα λυόμενα. 

Απαιτείται η κατασκευή 3 νηπιαγωγείων στην Αμαλιάδα αλλά ο Δήμος έχει βρει μόνο ένα 

από τα τρία οικόπεδα (παραχωρείται από τον ΟΕΚ στις εργατικές κατοικίες στην Αγ.Άννα). 

Ανέφερε ότι πρέπει να προβλεφθεί στον Π/Υ και η αγορά δύο οικοπέδων γύρω από το 

ΤΑΤΑΝΕΙΟ όπως επίσης και η αγορά και διαμόρφωση οικοπέδου για επέκταση του 

νεκροταφείου Αμαλιάδας – αγορά όμορου λιοστασίου. 

Εν συνεχεία ο Πρόεδρος επεκτάθηκε στα έργα αρμοδιότητας Δ/νσης Υδάτινων 

Πόρων. Για το Διυλιστήριο είπε ότι λόγω της διακοπής λειτουργίας του από το μαγγάνιο, 

αναμένεται η αξιολόγηση της υποβληθείσας μελέτης αντιμετώπισης από το Υπουργείο 

καθώς απαιτούνται  συμπληρωματικά έργα, ενώ προβλέπονται έργα για την αντικατάσταση 

αμιαντοσωλήνων, αποχέτευσης  οικισμών Ρομά (Παπακαυκά και προς Κρυονέρι), 

αντιπλημμυρικά έργα στην Αμαλιάδα, εργολαβίες αποκατάστασης και συμπλήρωσης 

δικτύων ύδρευσης  και αποχέτευσης, βελτίωση αντλιοστασίων και βελτίωση υδρευτικών 

δικτύων- σύνδεση με αγωγό διυλιστηρίου για πολλές Τ.Κ. (Δαφνιώτισσα, Περιστέρι, 

Κεραμιδιά, Αυγείο κα). Έργα που δεν τα κάνει ο Δήμος αλλά τα διεκδικεί όπως η κατασκευή 

Παραλιακού δρόμου (Αγ. Αθανάσιος-Σαβάλια), Παράκαμψη Χαβαρίου, Κεραμιδιά-Εφύρα. 

Είναι έργα τα οποία θα τα υλοποιήσει με ΕΣΠΑ η Περιφέρεια Δυτ.Ελλάδας. 

Αφού ο Πρόεδρος ολοκλήρωσε την εισήγησή του με την παρουσίαση του Τ.Π., 

ζήτησε από τα μέλη την υποβολή ερωτημάτων και την τοποθέτησή τους και ακολούθησε 

διαλογική συζήτηση στην οποία τα μέλη ζήτησαν διευκρινήσεις και έλαβαν απαντήσεις  

από το Δήμαρχο και τοποθετήθηκαν, υπέβαλλαν προτάσεις και διατύπωσαν τη γνώμη τους 

τα οποία έχουν συνοπτικά ως εξής. 

Ο κ.Δ.Βασιλόπουλος ρώτησε λόγω της επέκτασης του νεκροταφείου εάν αυτό 

παραμένει και τι περιλαμβάνει η μελέτη για το ΤΕΙ. Ο Πρόεδρος απάντησε ότι το δημοτικό 

νεκροταφείο παραμένει αφού η επέκταση περιλαμβάνει την αγορά χώρων δίπλα σε αυτό. 

Σχετικά με την μελέτη του ΤΕΙ ο Πρόεδρος είπε ότι η μελέτη που είχε γίνει με την 

προηγούμενη δημοτική αρχή δεν μπορούσε να χρησιμοποιηθεί για την δημοπράτηση γιατί 

ο μελετητής κ.Χιώνης δεν είχε πληρωθεί. Επιπλέον πρόεκυψε το ερώτημα πως ο Δήμος θα 

διαθέσει μια μελέτη για μια δομή που δεν του άνηκε αφού το μεν οικόπεδο το 

παραχώρησε ο Δήμος στο Υπουργείο Παιδείας το οποίο Υπουργείο Παιδείας έκανε το 

πρώτο κτίριο που υπάρχει. Τελικά το Υπουργείο Παιδείας δεσμεύτηκε να πληρώσει τη 
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μελέτη και εν συνεχεία το ΤΕΙ με την μελέτη εγκεκριμένη να υπογράψει προγραμματική 

σύμβαση με το Δήμο για την υλοποίησή της.  

Η κα Βασιλική Μπογιοπούλου έθεσε το θέμα της έλλειψης φωτισμού και 

αντιπλημμυρικών έργων στη περιοχή Καλίτσα Αμαλιάδας. Ο Πρόεδρος επανέλαβε ότι εντός 

των ημερών βγαίνει η προκήρυξη (διεθνής διαγωνισμός) για τη μελέτη του οδοφωτισμού 

και των πλατειών. Προσέθεσε ότι έχει αναφερθεί στα αντιπλημμυρικά έργα που αφορούν 

μεγάλο μέρος της πόλης και που περιλαμβάνονται στο Τ.Π. ενώ για τις περσινές πλημμύρες 

του Σεπτεμβρίου στο κέντρο της πόλης και γύρω από τους χώρους της ανάπλασης, έγιναν 

και εκεί παρεμβάσεις. Η κα Β.Μπογιοπούλου επανήλθε ρωτώντας ειδικότερα για 

αντιπλημμυρικά έργα στα Καλύβια Ήλιδας (Λαγκάδι) και ο Πρόεδρος είπε ότι θα γίνει 

προσπάθεια εξασφάλισης χρηματοδότησης για τοίχους αντιστήριξης. 

Ο κ. Ανυφαντής ρώτησε για το Παλούκι, τι προβλέπεται για το οδοφωτισμό και για 

την ολοκλήρωση έργων ασφαλτόστρωσης. Ο Πρόεδρος επανέλαβε ότι το  Παλούκι 

εντάσσεται στη σχετική μελέτη οδοφωτισμού ενώ για το δεύτερο ερώτημα δήλωσε ότι δεν 

μπορεί να δεσμευτεί λόγω έλλειψης χρηματοδότησης.  

Η κ. Ζ.Βουρλούμη -Γεωργακοπούλου δήλωσε ότι το σωματείο «Ο Πύρρων» έχει 

λάβει απόφαση για τη διαδικασία διάδοσης ανακύκλωσης και θα ήθελαν μαζί με το Δήμο 

μέσω της εταιρείας ανακύκλωσης α)ενημέρωση των πολιτών με την διανομή υλικού πόρτα-

πόρτα και β) τοποθέτηση  μπλε κάδων πιο κοντά στα σπίτια, στα σχολεία και μέσα στις 

σχολικές αίθουσες. Εν συνεχεία ρώτησε εάν στον Πολυχωρο που λειτουργεί ως δίαυλος 

πολιτιστικών δράσεων προβλέπεται η εκπόνηση  μελέτης φωτισμού και ασφάλειας των 

εκθεμάτων καθώς αυτά αποτελούν προαπαιτούμενα  από τους διοργανωτές εκθέσεων 

έργων τέχνης (πχ Εθνική Πινακοθήκη). Τέλος πρότεινε μετά την ολοκλήρωση 

απαλλοτριώσεων των οικοπέδων γύρω από το ΤΑΤΑΝΕΙΟ, να προχωρήσουν στη 

διαμόρφωση του αυλειου χώρου (κήπος) αλλά και του εσωτερικού του κτιρίου (ανάδειξη 

του ΤΑΤΑΝΕΙΟΥ ως μουσειακό χώρο) ώστε να καταστεί πιο λειτουργικό δεδομένο ότι 

λειτουργεί ως χώρος πολύπλευρων πολιτιστικών δράσεων. Ο Πρόεδρος απάντησε 

αναφερόμενος και στην ιδιότητά του ως Πρόεδρος του ΦΟΔΣΑ, ότι το ποσοστό 

ανακύκλωσης στο νομό ανέρχεται στο 8%, γι΄αυτό και έχει προγραμματιστεί μία σχετική 

ημερίδα ενημέρωσης για την ανακύκλωση τους προσεχείς μήνες ενώ μετά τη δρομολόγηση 

του εργοστασίου (μονάδα επεξεργασίας απορριμμάτων Ν.Ηλείας) στοχεύουν στην 

λειτουργία του σταθμού μεταφόρτωσης στον Κοροιβο Ν.Ηλείας. Για τον πολιτιστικό τομέα 

είπε ότι συνεχίζουν τα έργα που είχε ξεκινήσει η προηγούμενη δημοτική αρχή με την 

ολοκλήρωση του Πολυχώρου πολιτιστικών εκδηλώσεων, του οποίου τα εγκαίνια 
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προβλέπονται για τα τέλη  Νοεμβρίου, του Συνεδριακού, τη λειτουργία του Μουσείου 

Μπελογιάννη αλλά και τα προβλήματα που προκύπτουν πχ με τη δέσμευση του Δήμου ότι 

ο Πολυχώρος δεν θα επιφέρει έσοδα σε αυτόν για τα πέντε πρώτα χρόνια λειτουργίας του. 

Απεύθυνε κάλεσμα ζητώντας προτάσεις για την λειτουργία του Πολυχώορυ με εθελοντικές 

δράσει δηλ να λειτουργεί χωρίς ο Δήμος να εισπράττει έσοδα. Ειδικότερα δε είπε ότι η 

ακουστική μελέτη έγινε εκ των υστέρων ενώ για τις μελέτες φωτισμου και ασφαλείας, εάν 

χρειαστεί , θα εξασφαλίσουν τα απαραίτητα χρήματα. Για το Τατάνειο είπε ότι θα βάλουν 

χρήματα στον Π/Υ και λόγω των πολλών εμπλεκομένων κληρονόμων του γειτονικού 

οικοπέδου καθυστερεί η αγορά  του ενώ για το δεύτερο οικόπεδο πιστεύει ότι θα το 

αγοράσουν. 

Η κ.Μ. Χριστοδουλοπούλου δήλωσε ότι χαίρεται για το έργο της διαμόρφωσης 

κλασσικής διαδρομής Αρ.Ήλιδας και απηύθυνε κάλεσμα σε όλα τα μέλη της Επιτροπής, στο 

Δήμο, στη Περιφέρεια και σε όλους τους φορείς, με κάθε τρόπο και με κάθε αφορμή να 

υποστηρίξουν την προσπάθεια προβολής της Αρχ.Ήλιδας. Ο Πρόεδρος υπογράμμισε τη 

σημασία του εθελοντισμού σε ατομικό και συλλογικό επίπεδο για όλες τις δραστηριότητες 

(ανακύκλωση, πολιτισμός, καθαριότητα, πλημμύρες, πυρκαγιές). 

Ο κ.Χ.Δούλος έθεσε τρία ερωτήματα α) σχέδιο πράξης εφαρμογής του σχεδίου 

πόλεως β)κτίριο Λεχουρίτη γ)καθαρισμός δρόμων από χορτάρια και κλαδιά που κρύβουν 

τις πινακίδες ΚΟΚ (stop). Ο Πρόεδρος είπε ότι για τους επαρχιακούς δρόμους υπεύθυνη 

είναι η Περιφέρεια ενώ για το σχέδιο πόλης υπάρχει σοβαρό πρόβλημα με την υλοποίησή 

του γιατί υπάρχει έλλειψη 200 στρεμμάτων τράπεζα γης καθώς ο Δήμος έβαλε στο σχέδιο 

πόλης πολλούς κοινόχρηστους χώρους με αποτέλεσμα κατά την εφαρμογή  του σχεδίου να 

μην υπάρχει διαθέσιμη γη αλλά και ούτε χρήματα. Γιαυτό δεσμεύεται η εφαρμογή του 

σχεδίου. Γίνεται προσπάθεια από το Δήμο να μειωθεί η τιμή μονάδας γιατί είναι 2.500 

οικόπεδα και η πλειοψηφία πρέπει να πληρώσει είτε εισφορά σε γη είτε σε χρήμα. Αν πάμε 

με τις αντικειμενικές θα έχουμε μεγάλες αποζημιώσεις των 1,15,20 χιλιάδων ευρώ. Μόνο  

τρεις δημότες έχουν έρθει τα 3 τελευταία χρόνια για να πληρώσουν προκειμένου να κάνουν 

μεταβίβαση. Κατά συνέπεια η καθυστέρηση οφείλεται στην έλλειψη γης, στην οικονομική 

αδυναμία των δημοτών και στην οικονομική στενότητα του Δήμου. Ο Δήμος είναι σε επαφή 

με τον μελετητή για νέο σχέδιο πόλης ώστε να αποδεσμευτούν οι κοινόχρηστοι χώροι με 

την επιφύλαξη εάν κάτι τέτοιο το κάνει δεκτό το υπουργείο. Για το κτίριο Λεχουρίτη είπε ότι 

είχε σταματήσει η εργολαβία μετά την α΄ δόση και ο Δήμος προχώρησε στις απαραίτητες 

ενέργειες για τη β΄  δόση και μαζί με χρήματα του Δήμου (ιδιους πόρους) για την 

ολοκλήρωση και τη διαμόρφωση – εξοπλισμό των χώρων του. Στο ισόγειο προβλέπεται η 
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στέγαση του ιστορικού αρχείο της πόλης και στο α όροφο η αίθουσα συνεδριάσεων του 

Δημοτικού Συμβούλιου μαζί με  γραφεία (Πρόεδρος Δ.Σ, Γραμματεία Δ.Σ., παρατάξεις). Για 

το θέμα της καθαριότητας είπε ότι ο Δήμος έχει πολύ μεγάλη έλλειψη προσωπικού αλλά 

τόνισε και το ζήτημα της προσωπικής ευθύνης του κάθε δημότη για τη διατήρησή της. 

Τέλος ο κ.Χ.Δούλος υποστήριξε την άποψη ότι ο Δήμος πρέπει να αποστέλλει 

ειδοποιητήρια με τα σχετικά πρόστιμα στους μη συνεπείς δημότες και ο Πρόεδρος 

απάντησε ότι όποτε ο Δήμος εφάρμοσε την νομοθεσία για τον καθαρισμό οικοπέδων και 

χρέωσε τους αμελείς δημότες με πρόστιμο, εισέπραξε την κατακραυγή τους λόγω της 

οικονομικής αδυναμίας τους. 

Ο κ.Α. Παρασκευόπουλος είπε ότι θεωρεί το Τ.Π. συγκροτημένο και αισιόδοξο και 

εφόσον μπορεί να τροποποιηθεί προτείνει να δοθεί προτεραιότητα στα έργα υποδομής 

που αφορούν στην καθημερινότητα του πολίτη  σε όλο το δήμο (περαιτέρω ανάπλαση, 

παιδικές χαρές, ΤΕΙ, προσβάσεις οδοποιίας). Απευθύνθηκε στην εθελοντική ευαισθησία και 

συνείδηση των πολιτών πχ σε θέματα καθαριότητας. Πρότεινε την τοποθέτηση 

παρκόμετρων στο ιστορικό κέντρο της πόλης και ανέφερε το παράδειγμα ιδιωτικής 

πρωτοβουλίας όπου από το τίμημα που καταβάλλεται επί τόπου για την παραχώρηση 

θέσης στάθμευσης ο υπάλληλος εισπράττει το 30%. Παρατήρησε ότι η πρόσβαση στα 

δημοτικά παρκινγκ χρειάζεται διαμόρφωση (Αρχ. Ήλιδας)  και ανέφερε το όφελος της δικής 

του επιχείρησης που εφαρμόζει την ανακύκλωση  σε πλαστικό, χαρτί, γυαλί, το οποίο 

ανέρχεται σε έκπτωση 30% στα  υλικά συσκευασίας. Κλείνοντας ζήτησε τη δυνατότητα 

συνεδρίασης της Επιτροπής και για άλλα  θέματα. 

Ο κ.Ν.Σιαψάλης ρώτησε γιατί το έργο για την κατασκευή του 2ου νηπιαγωγείου 

Αμαλιάδας ενώ πέρυσι ήταν στο Τ.Π. φέτος δεν περιλαμβάνεται (μεταφερόμενα). Ο 

Πρόεδρος απάντησε ότι δεν υπάρχουν διαθέσιμα οικόπεδα για την κατασκευή του  

νηπιαγωγείου. Εν συνεχεία ρώτησε για τη πλατεία στα Τσιγγάνικα και ο Πρόεδρος είπε ότι 

αρχικά είχε προταθεί ως πράσινο σημείο αλλά υπήρξαν αντιδράσεις (θεωρήθηκε το 

πράσινο σημείο ως χωματερή). Ο κ. Σιαψάλης πρότεινε ο Δήμος να είναι αμείλικτος με τον 

καθαρισμό χωραφιών και οι πολίτες όταν πέφτει στην αντίληψή τους η ρίψη σκουπιδιών κα 

να τις καταγγέλλουν ενώ για το σχέδιο της νέας ανάπλασης πρότεινε παρεμβάσεις στο 

χώρο του ΟΣΕ (Ολύμπια). Ο Πρόεδρος είπε ότι εκεί υπάρχουν πολύ χώροι που θα 

χρησιμοποιηθούν ως παρκινγκ (ΟΣΕ, ΟΛΥΜΠΙΑ κα). Για το δρόμο «Πλ.Μεταξά-

Αγ.Αθανασίου» ζήτησε να ανοιχθεί δρόμος και ο Πρόεδρος είπε ότι ο δήμος έχει αναθέσει 

τη πράξη αναλογισμού σε μηχανικό. Επίσης ζήτησε την υπογειοποίηση των κάδων στο 

κέντρο της πόλης και ο Πρόεδρος απάντησε ότι κάτι τέτοιο προβλέπεται στο Τοπικό Σχέδιο 
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Διαχείρισης Στερεών Αποβλήτων με άμεση προτεραιότητα  για πράσινα σημεία, καφέ 

κάδους και υπογειοποίηση. Τέλος ο κ.Σιαψάλης  αναφερόμενος στη Κουρούτα έθεσε το 

θέμα της ρύπανσης της θάλασσας από ποτάμια και λύματα και της σύνδεσης της με το 

βιολογικό (έργα αποχέτευσης). Ο Πρόεδρος είπε ότι το έργο της αποχέτευση είναι έργο με 

φάσεις. Η Α φάση χρηματοδοτήθηκε από το προηγούμενο ΕΣΠΑ και δεν έχει ακόμα 

υπογραφεί η σύμβαση του Β ΕΣΠΑ και μαζί με συμπληρωματική σύμβαση να ξανα-

ξεκινήσει και ολοκληρωθεί και μήπως μέχρι του χρόνου το καλοκαίρι έχει συνδεθεί με το 

βιολογικό. Για το θέμα της αντιρρύπανσης πρότεινε μια ειδική συνεδρίαση της Επιτροπής.  

Ο κ.Φ.Δέρβος ρώτησε εάν έχει προβλεφθεί α) η δημιουργία υποδομών για την 

πρόσβαση των ΑΜΕΑ στο κέντρο και την Κουρούτα β)κατασκευή πεζοδρομίου στην είσοδο 

της Αμαλιάδας από τον Αγ. Ιωάννη γ)ασφαλτόστρωση δρόμου 300 περίπου μέτρων στη 

Δαφνιώτισσα από το οποίο περνούν τα φορτηγά που μεταφέρουν χαλίκι και κάνουν την 

ατμόσφαιρα αποπνικτική για τα σπίτια  εκεί δ)σύνδεση του χωριού του με το διυλιστήριο  

αλλά από ότι κατάλαβε έχει μετρηθεί η υψομετρική διαφορά ε)καθαρισμός χειμάρρων: 

φτάνει ο καθαρισμός ή χρειάζεται και μελέτη επιπλέον? Ο Πρόεδρος για το χείμαρρο είπε 

ότι θα μπει εργολαβία. Για την ασφαλτόστρωση είπε ότι αν πάρει το νταμάρι, όπως το έχει 

ζητήσει το Υπουργείο και χρησιμοποιήσει υλικό ως υποβάση για την Ολυμπία οδό, θα τους 

υποχρεώσει ο Δήμος να φτιάξουν εκείνο το κομμάτι. Διαφορετικά ο δήμος δεν έχει 

δυνατότητα. Η πρόσβαση ΑΜΕΑ έχει προβλεφθεί στη μελέτη για την ανάπλαση και για τη 

Κουρούτα όπου χρειαστεί θα κάνουν τροποποίηση. 

Ο κ.Γ.Δρακόπουλος ρώτησε εάν προβλέπεται η κατασκευή νηπιαγωγείου μεταξύ 

Αγ. Αννας και του  Καλλίτσα διότι εκεί που είναι του Λεχουρίτη είναι πολύ μεγάλη έκταση  

αναξιοποίητη. Ο Πρόεδρος είπε ότι αυτός ο χώρος έχει χαρακτηρισθεί με την τροποποίηση 

του σχεδίου πόλης ως αθλητικό κέντρο. Η τροποποίηση της χρήσης σε σχολική μονάδα δεν 

θα πάρει λιγότερο από τρία χρόνια. Θα προτείνει την ίδρυση πολυδύναμου νηπιαγωγείου 

χωρίς όμως να γνωρίζει τι ορίζει η  διαθήκη του Λεχουρίτη. Ο κ.Δρακόπουλος αντιπρότεινε 

για το πολυδύναμο ένα τετράγωνο πιο κάτω από το κτήμα Λεχουρίτη οικόπεδο πάνω από 2 

στρέμματα που έχει παραχωρηθεί για παρκινγκ. Ο Πρόεδρος απάντησε ότι θα το θέσει 

υπόψη της εκπαιδευτικής κοινότητας εάν συμφωνεί  για την ίδρυση πολυδύναμου και να 

συγκεντρωθούν τα 3 νηπιαγωγεία εκεί ώστε να αποφευχθεί η αγορά οικοπέδου. 

Η κ.Π.Φραγκογιαννοπούλου πρότεινε να εφαρμοστεί η ανακύκλωση ανά 

οικοδομικό τετράγωνο. 
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Ο Πρόεδρος κάλεσε τα μέλη της Επιτροπής να ψηφίσουν ότι γνωμοδοτούν θετικά 

και αποδέχονται τις προτάσεις που κατέθεσαν στην συνεδρίαση για την κατάρτιση του 

προσχεδίου του προϋπολογισμού Δήμου Ήλιδας οικ. Έτους 2018. Επίσης μπορούν να 

καταθέτουν προτάσεις μέχρι τις 22-9-2017 οι οποίες θα αξιολογηθούν από την Εκτελεστική 

Επιτροπή. 

 

Η Δημοτική Επιτροπή Διαβούλευσης μετά από διαλογική συζήτηση και αφού έλαβε 

υπόψη της την πρόταση του Προέδρου, τις διατυπωμένες γνώμες των μελών της όπως 

επίσης και τις διατάξεις του άρθρου 76 του Ν.3852/2010 και των υπ.αριθμ. 566/2014, 

491/2015 και 148/2017 αποφάσεων Δημοτικού Συμβουλίου 

 

ομόφωνα γνωμοδοτεί θετικά 

 

και αποδέχεται όλες τις προτάσεις που κατατέθηκαν στην συνεδρίαση για την 

κατάρτιση του προσχεδίου του Προϋπολογισμού του Δήμου Ήλιδας οικ.έτους 2018. Επίσης 

τα μέλη της Επιτροπής μπορούν να καταθέτουν τις προτάσεις τους μέχρι τις 22 Σεπτεμβρίου 

2017 οι οποίες θα αξιολογηθούν από την Εκτελεστική Επιτροπή. 

 

Η απόφαση αυτή πήρε αριθμό -4- έτους 2017. 

 

 

Γι αυτό συντάχθηκε το παρόν πρακτικό και υπογράφεται ως κατωτέρω. 

 

Ο ΔΗΜΑΡΧΟΣ – ΠΡΟΕΔΡΟΣ       ΤΑ ΜΕΛΗ  
ΑΚΡΙΒΕΣ ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ 
Αμαλιάδα, 13-09-2017 

 
Ο ΔΗΜΑΡΧΟΣ-ΠΡΟΕΔΡΟΣ 

 
 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ 
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ΠΙΝΑΚΑΣ 

Με τις επισυναπτόμενες γραπτές εισηγήσεις προς την Επιτροπή 
 

1.Τεχνικό Πρόγραμμα Δήμου Ήλιδας οικ.έτους 2018 – Δ/νση Τεχνικών Υπηρεσιών Δήμου 
Ήλιδας. 
2. Υποβολή προτάσεων για την Κατάρτιση του προσχεδίου του προϋπολογισμού Δήμου 

Ήλιδας οικ. Έτους 2018 – Δ/νση Οικονομικών Δήμου Ήλιδας. 

 


